

ISSN 1003-0034
CN 11-2483/R



2003年1月 第16卷 第1期

中国骨伤

ZHONGGUO GUSHANG

Volume 16 Number 1 January 2003

CHINA JOURNAL OF
ORTHOPAEDICS AND
TRAUMATOLOGY

- ★ 首届国家期刊奖获奖期刊
- ★ 中国医学专业核心期刊
- ★ 全国中医药优秀期刊
- ★ 中国科技论文统计源期刊



ISSN 1003-0034



9 771003 003008



9 771003 003008

中国中西医结合学会 中国中医研究院 主办

SPONSOR: Chinese Association of the Integration of Traditional and Western Medicine; China Academy of Traditional Chinese Medicine

中国骨伤[®]

CHINA JOURNAL OF ORTHOPAEDICS AND TRAUMATOLOGY

月刊 1987 年创刊 第 16 卷 第 1 期 2003 年 1 月 25 日出版

主 管

国家中医药管理局

主 办

中国中西医结合学会

中国中医研究院

100700, 北京市东直门内北新仓 18 号

编 辑

中国骨伤杂志编辑委员会

100700, 北京市东直门内北新仓 18 号

电话:(010)84020925

(010)64014411-2693

传真:(010)84036581

http://www.corthoptrauma.com

E-mail:zggszz@sina.com

主 编

尚天裕

出 版

中国中医研究院骨伤科研究所

100700, 北京市东直门内北新仓 18 号

电话:(010)84020925

(010)64014411-2693

传真:(010)84036581

E-mail:zggszz@sina.com

广告经营许可证

京东工商广字 0130 号

印 刷

北京印刷三厂

发 行

国内:北京报刊发行局

国外:中国国际图书贸易总公司

(北京 399 信箱, 100044 代号 M587)

订 购

全国各地邮局

邮发代号 82-393

邮 购

中国骨伤杂志编辑部

100700, 北京市东直门内北新仓 18 号

定 价

每期 6.80 元, 全年 81.60 元

中国标准刊号

ISSN 1003-0034

CN 11-2483/R

目 次

述评

与时俱进开拓创新努力推动中国接骨学不断发展 金鸿宾(1)

论著

椎间盘突出症再次手术的原因分析 刘兴炎 付晨 甄平等(3)

USS 应用于脊柱后凸全脊柱截骨内固定 31 例 贾全章 高吉昌 张承敏等(6)

塑形钢板治疗距下关节内跟骨骨折 43 例疗效分析 宋舸 范广宇 陈丹等(8)

有移位跟骨关节内骨折的手术治疗 潘骏 周之德 王宇仁等(10)

76 例髓白骨折的治疗 高辉(12)

表面脱钙骨基质明胶修复大块骨缺损的实验与临床研究 蔡贤华 罗芝荣 陈庄洪等(14)

基础研究

骨折端Ⅷ因子相关抗原与血流量的实验研究 初同伟 王正国 朱佩芳等(17)

激素性股骨头缺血坏死发病机制的实验研究 李毅 同志超 陈君长等(20)

EGF 和 IGF 对体外培养兔关节软骨细胞的影响 王振海 付勤 赵忠海等(23)

汉防己甲素治疗急性脊髓损伤的实验研究 安荣泽 罗春山(26)

临床研究

中西医结合治疗强直性脊柱炎 59 例临床观察 陶锡东(29)

尺骨鹰嘴粉碎骨折的手术治疗 齐向北 彭阿钦 李增炎等(31)

三种不同术式治疗臀肌挛缩症 张贤亮 赵德儒 李高文等(33)

三维外固定架治疗老年股骨粗隆间骨折 程远胜 吴强 姜正明(35)

DHS 内固定治疗老年股骨粗隆间骨折临床分析 刘晓宇 雍宜民 孙胜林等(37)

自制尾端螺纹钉经皮穿刺固定治疗老年性粗隆间骨折 郭洪旺 宋富立 尹玲等(39)

非扩髓带锁髓内钉治疗粉碎性股骨干骨折 仲吉军 郭立军 刑增等(41)

夹板套平行针治疗胫腓骨骨折 汤芳生 李兴平 黄劲松(43)

螺钉内固定治疗踝部骨折 68 例 鄢宏 李美才 农绍友等(45)

研究简报

- 股骨颈骨折后股骨头坏死的病理学特点观察 文良元 黄公怡 申剑(47)
脉冲电磁场对接骨板性骨质疏松的影响 王献印 齐志远 韩文朝等(50)

学习园地

- 棘突定位法在下腰椎间盘突出手术中的应用 孙国绍 孙天胜(52)

手法介绍

- 折顶手法整复儿童尺桡骨远端掌背重叠移位骨折 赵龙 沈保英(19)
健侧卧位自然复位法治疗肩关节脱位 张艾民 张君哲 孙胜林(54)
桡骨下端开放性粉碎性骨折手法治疗 32 例 薛森林 庞军(55)

病例报告

- 踢伤至臀筋膜室综合征 1 例报告 杜成林 郭群(36)
先天性寰椎枕骨融合 1 例报告 赵宇航 郭磊 江波(56)

短篇报道

- 显微松解治疗脊柱损伤术后不全瘫 朱荣江 周秋如(34)
小针刀治疗顽固性跟痛症 郭春仙 李国山(40)
内外固定相结合治疗桡骨远端粉碎骨折 邵高海 张天民(42)
粘胶带固定治疗 Bennett 骨折 闫玉明 闫相斌 徐阳(44)
珍珠粉治疗表浅伤口不愈合 29 例 郑爱萍 李运海 王秀达(46)
点穴加中草药治疗急性腰扭伤 赵玉良 付江霞 李云川(53)

综述

- 骨科应力遮挡的研究进展 卿茂盛 李全(57)
陈旧性髋臼骨折治疗进展 包倪荣 赵建宁 王与荣(59)
颈部肌力测试的研究进展 黄曹 周卫(61)
《骨与关节外科杂志·美国卷》2002 年第 84 卷第 10 期目录 (暗 4)

读者·作者·编者

- 生物力学研究文稿的写作须知 (5)
关于一稿两投和一稿两用等现象的处理声明 (51)
《中国骨伤》第五届编委会名单 (22)

学术活动预告

- 第十一届全国中西医结合骨伤科学术研讨会征文通知 (28)
第七次全国中西医结合虚证与老年病学术会议征文通知 (32)
中华医学会物理医学与康复分会 2003 年全国脊柱与相关疾病康复学术会征文通知 (37)

消息

- 书讯 (7)
中国中医研究院望京医院骨伤科进修招生通知 (16)
稿约 (64)

CHINA JOURNAL OF ORTHOPAEDICS AND TRAUMATOLOGY

Monthly Established in 1987 Volume 16, Number 1 October 25, 2003

Responsible Institution

State Administration of
Traditional Chinese Medicine

Sponsor

Chinese Association of the
Integration of Traditional and
Western Medicine;
China Academy of Traditional Chinese
Medicine
18, BeiXincang, DongZhimenei,
Beijing, 100700

Editing

Editorial Board of China Journal
of Orthopaedics and Traumatology
18, BeiXincang, DongZhimenei,
Beijing, 100700
Tel: (010)84020925
(010)64014411-2693
Fax: (010)84036581
<http://www.corthoptrauma.com>
E-mail: zggssz@sina.com

Editor-in-Chief

SHANG Tianyu(尚天裕)

Publishing

Institute of Orthopaedics and
Traumatology China Academy of TCM
18, BeiXincang, DongZhimenei,
Beijing, 100700
Tel: (010)84020925
(010)64014411-2693
Fax: (010)84036581
E-mail: zggssz@sina.com

Printing

Beijing Third Printing House

Overseas Distributor

China International Book Trading Corporation
P. O. Box 399, Beijing, China
Code No. M587

Mail-order

Editorial Department of China Journal
of Orthopaedics and Traumatology
18, BeiXincang, DongZhimenei,
Beijing, 100700
Fax: (010)84036581
E-mail: zggssz@sina.com

CSSN

ISSN 1003-0034
CN 11-2483/R

MAIN CONTENTS

Original articles

- Analysis of the factors of revision operation on lumbar disc herniation*
LIU Xingyan, FU Chen, ZHEN Ping, et al (3)
- Surgical treatment of kyphosis with Universal Spine System(USS)*
JIA Quanzhang, GAO Jichang, ZHANG Chengmin, et al (6)
- The use of moulding steel plate for the treatment of subtalar intra-articular calcaneal fracture: An analysis of the clinical results*
SONG Ge, FAN Guangyu, GHEN Dan, et al (8)
- Operative treatment of displaced intra-articular fractures of the calcaneus*
PAN Jun, ZHOU Zhide, WANG Yuren, et al (10)
- The treatment of the acetabular fracture-clinical report of 76 cases*
GAO Hui (12)
- Experimental and clinical study on surface-deminerlized bone matrix gelatin for repairing of segmental defects of bone*
CAI Xianhua, LUO Zhirong, CHEN Zhuanghong, et al (14)
- ### Basic research
- An experimental study of the correlation of blood coagulation factor VII related antigen and blood flow at the fracture ends with blood flow*
CHU Tongwei, WANG Zhengguo, ZHU Peifang, et al (17)
- An experimental study of pathogenesis of steroid-induced avascular necrosis of femoral head*
LI Yi, TONG Zhichao, CHEN Junchang, et al (20)
- Influence of EGF and IGF on articular cartilage cells of rabbit in vitro*
WANG Zhenhai, FU Qin, ZHAO Zhonghai, et al (23)
- An experimental study of tetrabranding(Tet) for the treatment of acute spinal cord injury in rats*
AN Rongze, LUO Chungshan (26)
- ### Clinical research
- The treatment of 59 cases of ankylosing spondylitis with integrated TCM and WM
TAO Xidong (29)
- Surgical treatment of comminuted fracture of the olecranon
QI Xiangbei, PENG Aqing, LI Zengyan, et al (31)
- Three different surgical approach for the treatment of gluteal muscle contracture
ZHANG Xianliang, ZHAO Deru, LI Gaowen, et al (33)
- Treatment of intertrochanteric fracture in the elderly with three dimensional external fixators
CHENG Yuansheng, WU Qiang, JIANG Zhengming (35)
- Clinical analysis of dynamic hip screw fixation for the treatment of intertrochanteric fracture in the elderly
LIU Xiaoyu, YONG Yimin, SUN Shenglin, et al (37)
- Self-made nails of the tail end screw thread for the treatment of senile intertrochanteric fracture
GUO Hongwang, SONG Fuli, YIN Ling, et al (39)
- Interlocking intramedullary nailing without enlargement of medullary cavity for the treatment of comminuted fracture of shaft of femur
ZHONG Jijun, GUO Lijun, XING Zeng, et al (41)
- The treatment of fractures of the tibia and fibula by threading parallel Kirschner's wires through splints
TANG Fangsheng, LI Xingping, HUANG Jingsong (43)
- Screw internal fixation for the treatment of ankle fracture: A report of 68 cases
YAN Hong, LI Meicai, NONG Shaoyou, et al (45)

Brief research

- Observation of the specific pathological features of femoral head necrosis following femoral neck fracture (47)
WEN Liangyuan, HUANG Gongyi, SHEN Jian
The influence of pulsed electromagnetic fields on osteoporosis induced by steel plates: An experimental study (50)
WANG Xianyin, QI Zhiyuan, HAN Wenchoao, et al

Learning garden

- The significance of the location of the spinous process in lower lumbar discectomy procedure (52)
SUN Guoshao, SUN Tiansheng

Recommend for maneuver

- The treatment of overlap displaced fracture of the distal ulna and radius with manipulation (19)
ZHAO Long, SHEN Baoying
- The treatment of shoulder dislocation with spontaneous reduction in position on uninjured side (54)
ZHANG Aimin, ZHANG Junzhe, SUN Shenglin
- The treatment of the open comminuted fracture of the distal radius: A report of 32 cases (55)
XUE Senlin, PANG Jun

Case reports

- The gluteus compartment syndrome caused by kicking: A case report (36)
Du Chenglin GUO Qun
- The congenital atlantooccipital fusion: A report of a case (56)
ZHAO Yuhang, GUO Lei, JIANG Bo

Reviews

- Advance of studies on stress shielding in orthopaedics (57)
QING Maosheng, LI Quan
- Progress of the treatment of old fracture of acetabulum (59)
BAO Nirong, ZHAO Jianning, WANG Yurong
- A review on strength measurement of cervical musculature (61)
HUANG Cao, ZHOU Wei

* With English abstract

《骨与关节外科杂志·美国卷》2002年第84卷第10期目录

Table of Contents for the Journal of Bone and Joint Surgery (Amr.)

- Operative Compared with Nonoperative Treatment of Displaced Intra-Articular Calcaneal Fractures: A Prospective, Randomized, Controlled Multicenter Trial. Richard Buckley, et al. 1733-1744
- Comparison of Patient and Doctor Responses to a Total Hip Arthroplasty Clinical Evaluation Questionnaire. Margaret A. McGee, et al. 1745-1752
- Determining Humeral Retroversion with Computed Tomography. P. Hernigou, et al. 1753-1762
- The Effect of Cyclooxygenase-2 Inhibitors on Spinal Fusion. John Long, et al. 1763-1768
- Total Knee Arthroplasty for Arthritis of the Knee with Extra-Articular Deformity. Jun-Wen Wang and Ching-Jen Wang. 1769-1774
- Shoulder Arthroplasty for Arthritis After Instability Surgery. John W. Sperling, et al. 1775-1781
- A Biomechanical Analysis of Four Different Methods of Harvesting Bone-Patellar Tendon-Bone Graft in Porcine Knees. Kirti Moholkar, et al. 1782-1787
- Dislocation After Revision Total Hip Arthroplasty: An Analysis of Risk Factors and Treatment Options. Gregory M. Alberton, et al. 1788-1792
- Posterior Transosseous Capsulotendinous Repair in Total Hip Arthroplasty: A Cadaver Study. W. Sioen, et al. 1793-1798
- Congenital Pseudarthrosis of the Tibia: Results of Technical Variations in the Charnley-Williams Procedure. Charles E. Johnston, II. 1799-1810
- Open Reduction and Internal Fixation of Fractures of the Radial Head. David Ring, et al. 1811-1815
- The Effect of Payer Type on Orthopaedic Practice Expenses. Mark R. Brinker, et al. 1816-1822
- Comparison of Total Hip Arthroplasty Performed with and without Cement: A Randomized Trial. Andreas Laupacis, et al. 1823-1828
- intramuscular and Blood Pressured in Legs Positioned in the Hemilithoto-
- my Position: Clarification of Risk Factors for Well-Leg Acute Compartment Syndrome. R. Scott Meyer, et al. 1829-1835
- In Vivo Comparison of Hip Separation After Metal-on-Metal or Metal-on-Polyethylene Total Hip Arthroplasty. Richard D. Komistek, et al. 1836-1841
- Enlargement of Growth Plate Chondrocytes Modulated by Sustained Mechanical Loading. Ian A. Stokes, et al. 1842-1848
- Tibial Interface Wear in Retrieved Total Knee Components and Correlations with Modular Insert Motion. Anand R. Rao, et al. 1849-1855
- Cryopreservation of Osteochondral Allografts: Dimethyl Sulfoxide Promotes Angiogenesis and Immune Tolerance in Mice. 1855
- Invasive Pigmented Villonodular Synovitis of the Atlantoaxial Joint: A Case Report. Eric J. Graham, et al. 1856-1860
- The Spectrum of Complications of Immunosuppression: Is the Time Right for Hand Transplantation? Michael J. Brenner, et al. 1861-1870
- Neck Pain, Cervical Radiculopathy, and Cervical Myelopathy: Pathophysiology, Natural History, and Clinical Evaluation. Raj Rao. 1872-1881
- Topics in Medical Economics II : Specialization. Joseph Bernstein. 1882-1885
- Basic-Science Education: A Challenge for Orthopaedic Leadership. Michael W. Chapman. 1886-1888
- Rare Malignant Transformation of a Calcifying Aponeurotic Fibroma. Rajkumar Amaravati, et al. 1889
- The Ponseti Technique for Correction of Congenital Clubfoot. Ignacio V. Ponseti, et al. 1889-1891
- Complication Rates of Scalene Regional Anesthesia. J. Michael Burdine, et al. 1891-1893
- What's New in Hip Arthroplasty? Michael H. Huo. 1894-1905
- Osteoarthritis: Diagnosis and Medical/Surgical Management. 3rd ed. Harry E. Rubash. 1908
- Caring for the Child with Spina Bifida. Jay Nogi. 1908